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 وزارت ارتباطات:

تخفیف یک ماهه مکالمه تلفن همراه 
بین ایران و عراق 10 روزه شد

رئيس مرکز آمار ایران خبر داد

تمدید مهلت سرشماری نفوس و مسکن
 تا پس فردا

وزارت ارتباطات با صدور اطلاعيه ای از پایبند نبودن اپراتورهای 
عراقی به توافق بــا وزیر ارتباطات ایران برای تخفيف ارتباطات 
بين  الملــل در ایــام اربعين به مدت یک ماه خبــر داد و گفت: 

اپراتورهای عراقی فقط با 10 روز موافقت کردند.
بــه گزارش فارس، در اطلاعیه وزارت ارتباطات آمده اســت: با توجه 
به مطرح شدن برخی مســائل در رسانه های مختلف در خصوص تعرفه 
ارتباطات زائران اربعین حسینی به اطلاع می رساند براساس توافق انجام 
شــده بین وزیر ارتباطات عراق و این وزارت مقرر شد تعرفه ارتباطی به 

مدت یک ماه با 50 درصد تخفیف منظور شود.
اما در نهایت اپراتورهای عراقی با تخفیف ارتباطات بین الملل به مدت 

10 روز )یک هفته قبل از اربعین و سه روز پس از آن( موافقت کردند.
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات جمهوری اســلامی ایران تمامی 
تعهدات خود را در این زمینه به طور کامل اجرایی کرده و به توافق انجام 

شده پایبند بوده است.
در پایانه های مرزی اینترنت wifi رایگان )روزانه 200 مگابایت( برای 
مشترکین رایتل فراهم شده است. برای مصرف بیشتر هر گیگابایت 10000 
ریال برای مشترکین رایتل امکان استفاده از اینترنت در پایانه های مرزی 
وجود دارد. مشترکین سایر اپراتورها هم می توانند هر گیگابایت 20000 

ریال اینترنت wifi  رایتل در پایانه های مرزی استفاده کنند.
وزارت ارتباطات همچنین اعلام کرد: مشترکان همه اپراتورهای تلفن 
همراه در کشور می توانند با اتصال به شبکه وای فای نصب شده در مسیر 

نجف به کربلا از آن استفاده کنند.
پیش از این سوءبرداشتی وجود داشت مبنی بر اینکه فقط مشترکان 
یکی از اپراتورهای تلفن همراه می توانند از شبکه وای فای نصب شده در 
مســیر زائران حسینی استفاده کنند. وزارت ارتباطات تاکید دارد که این 

شبکه برای مشترکان تمام اپراتورها قابل استفاده است.
گفتنی است خبرگزاری تسنیم اعلام کرد، در حالی که قرار بود کاهش 
تعرفه تماس از ســیم کارت های ایرانی به عراقی از 17 آبان به مدت یک 
ماه اعمال شــود اما این اتفاق با تاخیری یک هفته ای مواجه شد و مدیر 
روابط عمومی وزارت ارتباطات عنوان کرد: اعمال این تعرفه و کاهش نرخ 
مکالمه از ســوی طرف عراقی به مشــکل خورده بود و از این جهت طی 

مدت مذکور در سیستم اپراتورها اعمال نشد.
براساس جدولی که رگولاتوری از تعرفه مکالمات، پیامک و اینترنت 
اپراتورهــای داخلی در ایام اربعین منتشــر کرده، کاهش نرخ وعده داده 
شده، به جز یک اپراتور آن هم در شرایط تماس از ایران دیده نمی شود.

تنها در یک مورد )دریافت مکالمه: هزینه تماس برای مشترکی که به 
عراق سفر کرده است و از رومینگ استفاده می کند( شرکت ایرانسل اقدام 

به کاهش نرخ ارتباطی از 1500 به 550 تومان کرده است.
دیگر اپراتورها نرخ 550 تومان را حتی برای دریافت مکالمه مشترکان 

روم شده شان در عراق لحاظ نکرده اند.

تصویب حق مسکن ۴0 هزار تومانی
 سال 9۴ کارگران برای نیمه دوم 95

اولین مدل جهانی جامع گاز 
در غیاب زنگنه به تصویب رسید

هيئت دولت حق مسکن 40 هزار تومانی سال 94 کارگران را 
برای نيمه دوم سال 95 تصویب کرد.

به گزارش خبرگزاری فارس، در حالی که فقط چهار ماه تا پایان سال 
95 مانده هیئت دولت تصویب کرد که حق مســکن کارگران از 20 هزار 

تومان به 40 هزار تومان افزایش یابد.
شــورای عالی کار در نشست هفته پایانی اســفندماه دو سال قبل، 
افزایــش 20 هزار تومانی حق مســکن کارگــران را تصویب کرده بود تا 
این رقم به 40هزار تومان در ماه برســد اما این مصوبه در هیئت وزیران 

تصویب نشده بود.
پیش از این علی ربیعی وعده داده بود تا موافقت هیئت وزیران را برای 
افزایش 20 هزار تومانی حق مسکن اخذ کند اما مخالفت ها در کابینه این 

افزایش ناچیز را ماه ها معطل نگه داشت.
نمایندگان کارگری معتقد بودند که این 20 هزار تومان آنقدر ناچیز 
اســت که حتی از طرح مجدد و پیگیری آن شرم دارند چرا که این رقم 

حتی کرایه رفت و برگشت کارگر به محل کارش را تامین نمی کند.
اکنون 20 ماه از مصوبه شورای عالی کار گذشته چرا که این مصوبه 
در سال 94 هم فرصت راهیابی به هیئت دولت برای تصویب را پیدا نکرد 
و در ســال 95 نیز علی رغم چندین بار وعــده وزیر کار در هیئت دولت 
تصویب نشــده بود. بر این اســاس افزایش 20 هزار تومانی حق مسکن 
کارگــران برخلاف توقع آنها بر مبنای مصوبه شــورای عالی کار به جای 
آنکه از فروردین ماه ســال 94 اعمال شود از مهرماه سال 95 یعنی یک 

سال و نیم بعد از آن اعمال خواهد شد.

در پایان هجدهمين جلسه وزارتی کشورهای صادرکننده گاز 
برای نخستين بار، اولين مدل جهانی جامع گاز بدون حضور بيژن 

زنگنه به تصویب اعضای GECF رسيد.
به گزارش خبرگزاری فارس، هجدهمین جلســه وزارتی کشورهای 
صادرکننــده گاز )GECF( یا همان اوپــک گازی با حضور وزرای نفت و 

انرژی کشورهای عضو در دوحه قطر به اتمام رسید.
وزیر نفت ایران که در این جلســه شــرکت نکرده بود بنابراین تنها 

کاظمپور اردبیلی نماینده ایران در اوپک در این جلسه حضور داشت.
به گفته منابع آگاه در پایان این جلسه اولین مدل جهانی جامع گاز 
به تصویب اعضا رسید، همچنین امروز برای اولین بار استراتژی بلندمدت 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز توسط وزرا تصویب شد اما جزئیات این 

مصوبه منتشر نشد.
کشورهای عضو مجمع صادرکنندگان گاز، 42 درصد از تولید گاز جهان، 
67 درصــد از ذخایــر گازی جهان، 38 درصد از انتقال گاز با خط لوله و 
85 درصد از تجارت گاز طبیعی مایع شده )ال ان جی( را در اختیار دارند.
کشورهای الجزایر، بولیوی، مصر، گینه استوایی، ایران، لیبی، نیجریه، 
قطر، روسیه، ترینیداد و توباگو، ونزوئلا، امارات، 12 عضو اصلی این مجمع 
جهانی به شمار می روند و هلند، نروژ، عراق، عمان و پرو به عنوان اعضای 

ناظر در مجمع کشورهای صادرکننده گاز مطرح هستند.

اقتصاددرآینهرسانهها
به منظور سهولت تردد زائران اربعين

مرزهای شلمچه و چزابه
3 شیفته شد

رئيس اتحادیه:

خشکبار 100 تا 150 درصد گران شده است

رئيس اتحادیه خشکبار کشور گفت: قيمت برخی اقلام خشکبار 
تا 150 درصد گران شده که حاصل مدیریت غلط واردات است.

به گزارش »نســیم آنلاین« علیرضا ارزانی درمــورد افزایش قیمت 
برخی از اقلام آجیل و خشــکبار اظهار داشت: هنوز فصل مصرف شروع 
نشده ولی با نزدیک شدن به شب یلدا و عید قطعاً شاهد افزایش قیمت 
خواهیم بود. یکی از مشکلات موجود ممنوعیت واردات بادام هندی است 
و این مســئله موجب افزایش 100 درصدی و رسیدن به قیمت هر کیلو 

60 هزار تومان شده است.
وی با بیان اینکه، قیمت فندق نیز طی یک ماه گذشــته از 10 هزار 
تومان به 22 هزار تومان افزایش یافته اســت، تصریح کرد: بارها گفته ایم 
که باید با واردات کم و مقطعی به نحوی که به بازار داخل ضربه نزند، به 

تنظیم بازار کمک کرد تا شاهد چنین افزایش قیمت هایی نباشیم.
رئیس اتحادیه خشکبار کشوری از افزایش قیمت 150 درصدی بادام 
هندی در مقایســه با سال گذشته خبر داد و گفت: افزایش قیمت 130 
درصــدی در نخودچی نیز یکی دیگــر از نمونه های افزایش قیمت اقلام 
خشــکبار است، البته قیمت پسته به دلیل کاهش قیمت جهانی )از 11 
دلار به 8 دلار( و کاهش صادرات به آمریکا از 30 هزار تومان به 22 هزار 

تومان کاهش یافته است.
ارزانی با تأکید بر اینکه باید در صادرات و واردات مدیریت قوی داشته 
باشیم، بیان کرد: قیمت بادام در حال حاضر با افزایش قیمت روبه رو نشده 
اســت ولی با توجه به اینکه تولید آن در سال جاری کم بوده، در آستانه 

عید نوروز و اوج مصرف، نرخ آن افزایش خواهد یافت.
وی در پایان گفت: اگر مدیریت درســتی در واردات وجود نداشــته 
باشد، قاچاق افزایش خواهد یافت و در نهایت اقلامی که غیرقانونی وارد 
می شود، مشخص نیست که ازنظر بهداشتی، سلامت کافی را دارد یا خیر.

مردودی تيم اقتصادی روحانی
آرمان

صادق زیبا کلام در آرمان نوشته است:  رئیس جمهور در سفرهاي استاني و در 
سخنراني هاي عمومي و اخیرا هم در جمع مردم کرج به دستاورهاي اقتصادي دولت 
در طول سه سال گذشته اشاره مي کنند و سعي دارد موفقیت هاي اقتصادي دولت 
را به اطلاع مردم برساند... کسي این دستاورهادي مهم دولت را نفي نمي کند. اما 
بایــد توجه رئیس جمهور را به این نکته جلب کرد که این آمارها که البته واقعي 
است، تمام تصویر و اقدامات وکارنامه اقتصادي دولت یازدهم نیست! آقاي روحاني 
و تیم اقتصادي ایشان در برخي از دروس مردود شده اند. آقاي روحاني مي داند که 
رکود همچنان باقي است و عملا اقتصاد کشور در باتلاق رکود گیر کرده است و در 
بخش هایي مانند اشتغال به ویژه اشتغال فارغ التحصیلان  دانشگاهي عملا بیکاري 
ادامه یافته اســت. اگر اعلام کنیم آمار بیکاري به مراتب بیش از آغاز سال است 

سخن گزافه اي نگفته ایم.
آمریکا به بویينگ و ایرباس مجوز حضور
 در نمایشگاه صنعت هوایی ایران را نداد

شرق
این روزنامه اصلاح طلب نوشــته است:  هشتمین نمایشگاه هوایی و هوانوردی 
ایران در کیش، بهانه اي شــد براي حضور بیش از 10 کشــور خارجي در ایران تا 
دستاوردهاي خود را در مانورهاي هوایي به نمایش بگذارند. با اینکه پس از انقلاب 
تاکنون براي نخستین بار است که  ایران شاهد عملیات نمایشی شوالیه  های روسی با 
پنج فروند »سوخو« و شش فروند »بالتیک بی« است؛ اما در بین حاضران خارجي، 
دو غول هواپیماسازي جهان غایب هستند. قائم مقام دبیر هشتمین نمایشگاه هوایی 
و هوانوردی ایران درباره حضور آمریکا در این نمایشــگاه مي گوید: نه شرکت هاي 
خصوصي آمریکایي در ایران حاضر شــدند و نه شرکت هاي هواپیمایي آن کشور، 
البته هواپیمایي هم براي به  نمایش  گذاشتن با خود نیاوردند.او درباره حضور نداشتن 
ایرباس و بویینگ در این نمایشــگاه نیز مي گوید: براي حضور این دو هواپیماساز 
بزرگ در سطح جهان، مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران )هما( 
بارها مذاکره کرد؛ اما این مذاکرات موفقیت آمیز نبود، زیرا این دو هواپیماساز نیازمند 
مجوز اداره کنترل دارایی های خارجی وزارت خزانه داری آمریکا )اوفک( براي گرفتن 
غرفه در ایران بودند که این مجوز براي آنها صادر نشد. خان محمدي افزود: در این 
مذاکرات مطرح شد که اگر مجوز دریافت غرفه در ایران براي آنها صادر نمي شود، 
هواپیماهایي را که قرار است به ایران فروخته شود براي نمایش به ایران بیاورند؛ اما 
به علت برخي محدودیت ها و عدم دریافت مجوز اوفک این امکان نیز برقرار نشد.  

معاون وزیر نفت سخنان زنگنه را رد کرد
جوان

روزنامه جوان نوشته است:  محمد مشکین فام مدیرعامل شرکت نفت و گازپارس 
روز گذشــته در گفت و گو با سایت وزارت نفت به موضوعاتي پرداخت که تمامي 
بهانه هاي زنگنه درباره ضعف شرکت هاي داخلي را »خلع« کرد؛ او با توجه به شرایط 
سخت تأمین کالا و تجهیزات در شرایط تحریم گفته است که این شرکت براي 
توسعه فازهاي پارس جنوبي از سال 1389 به بعد برنامه داشته است و اگر تحریم ها 
نبودند تأخیرهاي دو برابري در بهره برداري از فازهاي پارس جنوبي رخ نمي داد.  
این ســخنان در شرایطي بیان مي شود که وزارت نفت طي سه سال گذشته 
در جهت تخریب شــرکت هاي ایراني و »تعطیل« خواندن آنها  حرکت می کرد. 
وزیر نفت مي گوید شرکت هاي ایراني پروژه ها را »خراب« کردند و انگشت کوچک 
شرکت هاي خارجي مانند توتال هم نیستند. وزیر نفت براي نشان دادن اقتدار و 
توانمندي شرکت هاي خارجي به تحقیر ایراني ها مي پردازد و مانند سال هاي نخست 
حضورش در وزارت نفت که شرکت هاي ایراني را »اوستاکار« مي نامید اینبار هم 

مي گوید شرکت هاي ایراني باید پیشکار شرکت هاي غربي باشد.

گمرکات شــلمچه و چزابه به منظور تســهيل تــردد زائران 
اباعبدالله الحسين)ع( سه شيفته شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از گمرک ایران، همزمان با بازدید رئیس 
کل گمرک ایران از مرز شــلمچه، محمدرضا جعفری ناظر گمرکات استان 
خوزستان گفت: با هدف ارائه خدمات مطلوب تر به شرکت کنندگان در مراسم 
اربعین اباعبدالله الحسین)ع( و انجام سریع امور گمرکی آنها، تعداد کارکنان 
گمرکات شــلمچه و چزابه در استان خوزستان سه برابر شد و دستگاه های 

کنترلی افزایش یافت تا در سه شیفت کامل خدمات رسانی کنند.
وی تشــریح کرد: به منظور تســهیل تــردد زائران عتبــات عالیات و 
شرکت کنندگان در مراسم اربعین حسینی تعداد نیروهای گمرکی مستقر 
در مرزهای شلمچه و چزابه از 40 نفر به 120 نفر افزایش یافته و کارکنان 

گمرک در سه شیفت کامل به انجام امور زائران می پردازند.
ناظر گمرکات استان خوزســتان با اشاره به سفر اخیر رئیس جمهور و 
رئیس کل گمرک به اســتان خوزستان و بازدید از مبادی خروجی به عراق 
اظهار داشــت: به منظور جلوگیری از معطلی زائران در هر یک از گمرکات 
شــلمچه و چزابه سه دستگاه ایکس ری چمدانی و 2 دستگاه راکت فلزیاب 
نصب شده و مورد بهره برداری قرار گرفته تا مسافران در زمان عبور و مرور 
کمترین معطلی را داشــته باشند و ماموران گمرک نیز بتوانند کنترل های 

خود را انجام دهند.
جعفری تصریح کرد: از ابتدای ماه صفر تاکنون حدود 450 هزار زائر از 
مرز شــلمچه به عراق عزیمت کرده و 50 هزار نفر نیز بازگشته اند و از مرز 

چزابه نیز 300 هزار نفر به عراق رفته اند.

سخنرانی
مراسم باشکوه روز اربعین 

حسینی در شرق تهران
از  سوگواری  مراسم  حسينی  اربعين  رسيدن  فرا  بمناسبت 
تهران  شرق  مذهبی  هيئت های  و  حسينی  عزاداران  طرف 
قبل از نماز ظهر در مسجد جوادالائمه)ع( واقع در تهرانپارس 
خ جشنواره مقابل فرهنگسرا آغاز و بعد از نماز با سخنرانی 
والمسلمين  حجهًْ الاسلام  مکرم  دانشمند 

فرقانی خراسانی مراسم خاتمه پيدا می کند.
از طرف میرمحمدی

از  ایران  آمار  مرکز  رئيس 
و  نفوس  تمدید سرشــماری 
مسکن ســال 95 تا اول آذر 
ماه خبر داد و گفت: این اقدام 
انجام  استان ها  درخواست  به 

شده است.
مهر،  گزارش خبرگــزاری  به 

امیدعلی پارسا دیروز در یک بخش 
خبری تلویزیونــی اظهار کرد: بنا 
به درخواســت برخی از استان ها  
خصوصــا مراکز اســتان ها زمان 
سرشــماری نفوس و مسکن 95 
تا روز دوشــنبه اول آذر ماه )پس 

فردا( تمدید شد.

افزود:  ایران  رئیس مرکز آمار 
تاکنــون بالغ بــر 97 درصد کل 
ســاکنین ایران که بالــغ بر 77 
میلیون و 400 هزار نفر هســتند 

سرشماری شده اند.
افرادی که  پارسا در خصوص 
از  آمارگیری جا مانده اند بیان کرد: 

افرادی که غایب بودند می توانند به 
صورت اینترنتی و با کد سرشماری 
به ســایت سرشــماری نفوس و 
مســکن مراجعه کنند و با تماس 
تلفنی اطلاعات خود را ارائه دهند.

وی ادامــه داد: امیدواریم در 
بتوانیم  باقیمانــده  زمــان  مدت 

صددرصــد مردم را سرشــماری 
کنیم چرا که همه مکلف به حضور 
و همــکاری در این سرشــماری 

هستند.
رئیس مرکز آمار ایران با اشاره 
به ثبت رکــورد جهانی در حوزه 
اولین سرشــماری الکترونیکی در 

ایــران افزود: حــدود 24 میلیون 
خانوار سرشــماری شــده اند و از 
می کنیم  تقاضا  غایب  خانوارهای 
هرچه سریع تر با مراجعه اینترنتی 
به سامانه های سرشماری، اطلاعات 
خود را ثبت کرده و این کار را یک 

الزام قانونی تلقی کنند.

مشاوران  اتحادیه  رئيس 
معاملات  حجم  گفت:  املاک 
مسکن در سراسر کشور در 
تا 40  آبــان  و  مهر  ماه های 

درصد کاهش یافته است.
حســام عقبایی در گفت وگو 
با خبرگزاری فارس، در پاسخ به 
این سؤال که گزارش های میدانی 
از تعدادی مشــاوران املاک در 
سطح شــهر تهران حاکی از این 
اســت که در تهران شاهد رونق 
خرید و فروش نیســتیم، اظهار 
کرد: اطمینان از اینکه معاملات 
مسکن رونق یا رکود داشته است 
را نمی توان با پرس و جو از چند 
مشاور املاک سنجید و نمی توان 

معیــار رونق یا رکــود معاملات 
مسکن را از میان 12 هزار مشاور 
املاک در تهــران تنها از روش 
دریافت نظرات چند مشاور املاک 

تعیین کرد.
وی با اشاره به اینکه شاید در 
یک منطقه ای از تهران مشاوران 
املاک آن منطقه فعالیت خوبی 
داشــته یا یک مشاور املاک در 
یک منطقه دیگر از تهران فعالیت 
چندانی نداشــته باشــد، گفت: 
واقعیت خرید و فروش مسکن و 
حجم معاملات در سامانه املاک 
که هر روز رصد می شــود نشان 
می دهد که حجــم معاملات در 
شــهر تهران در ماه گذشــته و 

نیمه آبان ماه 18 درصد در حوزه 
خرید و فــروش و اجاره افزایش 

داشته است.
عقبایی با اشاره به اینکه البته 
این 18 درصد نمی تواند آنچنان 

عدد قابل لمســی بــرای رونق 
افزود:  باشــد،  مسکن  معاملات 
رشد 18 درصدی حجم معاملات 
مسکن در تهران نسبت به سال 
گذشته عدد قابل توجهی نیست 

اما به هر حال موضوعی است که 
نمی توان آن را کتمان کرد.

مشــاوران  اتحادیه  رئیــس 
املاک ادامه داد: معاملات مسکن 
در کشــور برخلاف شهر تهران 
نزولی بوده اســت به طوری که 
حجم معاملات مســکن در مهر 
و آبــان 35 تا 40 درصد کاهش 

داشته است.
معاملات  حجــم  واقــع  در 
مسکن در سراسر کشور 89 هزار 
قرارداد خریــد و فروش و اجاره 

بوده است.
عقبایی اضافه کرد: پیش بینی 
می شــود قیمت مســکن تا پایان 
بهار سال 96 افزایشی نباشد اما در 

تابستان آینده شاهد رونق بیشتر 
بازار مسکن باشیم هرچند این رونق 
به منزله افزایش قیمت نخواهد بود.

بــه گفتــه وی، در 24 روز 
گذشته در شهر تهران 11 هزار 
و 727 قرارداد خرید و فروش و 
15 هزار و 24 مورد قرارداد اجاره 
به ثبت رسیده است و در سراسر 
کشــور 40 هــزار و 395 مورد 
قرارداد خرید و فروش و 47 هزار 
و 733 مورد قرارداد اجاره به ثبت 

رسیده است.
مشــاوران  اتحادیه  رئیــس 
املاک خاطرنشان کرد: امیدواریم 
افزایش معاملات از تهران به سایر 
مناطق کشور نیز تسری پیدا کند.

رئيس اتحادیه مشاوران املاک خبر داد

کاهش 40 درصدی معاملات مسکن در کشور

معاون وزیر جهاد کشاورزی با 
اشاره به اینکه صادرات دام تاثيری 
روی قيمت گوشت قرمز نخواهد 
داشــت، گفت: در توليد گوشت 

قرمز هيچ مشکلی وجود ندارد
به گزارش ایســنا، چندی پیش و 
در پی نوســانات قیمت گوشت قرمز، 
بین مســئولان مانند وزارت صنعت، 
ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و تشــکل های بخش 
خصوصی با وزارت جهاد کشــاورزی 
اختلاف نظری به وجود آمد که وزارت 
صنعت و تشکل های بخش خصوصی 
معتقدند که صادرات بی رویه دام زنده 
که طی  ســال های اخیــر با حمایت 
وزارت جهاد کشــاورزی افزایش پیدا 

کرده آمــار گرانی و نوســان قیمت 
گوشــت قرمز بوده است اما مسئولان 
وزارت جهاد کشــاورزی برخلاف این 
اظهارنظر اعتقاد داشــتند که دلالان 
گرانی گوشــت قرمز را رقم زده اند، نه 

صادرات ناچیز دام زنده!
در این زمینه حسن رکنی معاون 
وزیر جهاد کشــاورزی اعلام کرد که 
حضور در بازارهای خارجی و صادراتی 
نــه تنها نقطــه ضعف نیســت بلکه 
یــک قدرت اســت و اگــر بتوانیم با 
مزیت قیمتی به این بازار ورود کنیم 
قدرت بیشــتری کسب خواهیم کرد 
اما صادرات دام زنده علی رغم داشتن 
پتانســیل سه میلیون راسی در سال، 
نهایتا به یک میلیون راس می رسد که 

کمتــر از دو درصد تولید 60 میلیون 
راســی دام ســبک در هر سال است، 
بنابراین تاثیری روی قیمت گوشــت 

قرمز نخواهد داشت.

وی افــزود: گرچه صــادرات دام 
زنده تاثیری در قیمت گوشــت قرمز 
ندارد اما در کنــار این صادرات برای 
تنظیم بازار گوشت قرمز، مرزها را به 

روی واردات گوشت قرمز نبسته ایم و 
امکان واردات در کنار صادرات وجود 
دارد. به گونه ای که برای تامین مابقی 
نیاز سبد غذایی مردم در زمینه گوشت 
قرمز امکان واردات و تامین گوشــت 
گرم از کشــورهایی مانند ارمنستان، 
آذربایجــان و غیره با مجوز ســازمان 

دامپزشکی فراهم شده است.
معاون وزیر جهاد کشاورزی ادامه 
داد:  در تولیــد گوشــت قرمــز هیچ 
مشــکلی وجود ندارد و اگر در برخی 
از مقاطــع زمانی نوســان قیمت به 
وجود می آید ناشــی از تحریک تقاضا 
به دلیل مناسبت هایی مانند محرم و 
افزایش مصرف اســت که ارتباطی به 

تولیدکنندگان نیز ندارد.

رکنی با بیان اینکه تاکنون بیش 
از 850 هزار راس دام زنده صادر شده 
است، گفت: سیاست ما در بازار که در 
زمینه محصولات زراعی و باغی کاملا 
موفق آمیز اجرا شده و می شود، چندان 
نمی تواند در حوزه محصولات دامی و 
پروتئینی موفق باشد. چرا که در بیشتر 
محصولات مانند مرغ، تخم مرغ و غیره 
جزو کشورهای صادرکننده هستیم و 
تنها در گوشت قرمز به واردات جزئی 
نیازمندیم اما به مردم توصیه می شود 
که در مقاطع زمانی که مانند ایام محرم 
نیاز به مصرف بیشتر گوشت قرمز دارند 
از ذخایر منجمد گوشت قرمز که دارای 
شاخص های کیفی و بهداشتی بالایی 

است، استفاده کنند.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

مشکلی در تولید گوشت قرمز وجود ندارد

رئيس اتاق اصنــاف ایران با 
اشــاره به وضعيت صنایع حلال 
بازرگانی خارجی  در  گفت:  ایران 
بخش های پوشــاک، چرم و مواد 
غذایی عملکرد خوبی نداشته ایم.

علی فاضلی در گفت وگو با مهر در 
خصوص شناخت صنایع حلال ایران در 
عرصه های بین المللی، اظهار داشت: در 
نمایشگاه کرواسی با شرکت های بزرگی 
ملاقات کردم و متاسفانه باید بگویم که 
اینها با بازار ایران آشنا نیستند و مزایای 

آن را نمی دانستند.
وی بــا بیان اینکه شــرکت های 
خارجــی نمی دانند که بازاری نزدیک 

بــه 80 میلیون نفــر در ایران وجود 
دارد، افزود: بحث ما فقط ورود کالاهای 
حلال به کشــور نیســت بلکه ما به 
دنبال شــریک تجاری برای رونق در 
تولید هستیم اما شرکت های خارجی 

شناختی از بازار ایران ندارند.
رئیس اتاق اصناف ایران با اشاره به 
اینکه پس از معرفی فرصت های تجاری 
ایران، این شرکت ها تمایل زیادی برای 
حضور در بخش پوشاک، چرم و مواد 
غذایی حلال از خود نشان دادند، ادامه 
داد: اما هنوز متولی مشــخصی برای 
مذاکره با این شرکت ها وجود ندارد و 
ما نمی دانستیم که این شرکت ها باید 

به چه مرجعی مراجعه کنند.
فاضلی با تاکید بر اینکه البته بخش 
بزرگی از این کار در حوزه اصناف است، 
گفت: معتقــدم بنگاه های کوچک و 
متوسط صنفی ما به واسطه نداشتن 
علم بین المللی و امکانات مالی، امکان 
حضور در جایگاه هــای بین المللی را 
ندارند اما وظیفه اصلی اتاق این است 
که بــا هماهنگی اتــاق بازرگانی، در 
حوزه تجارت بازرگانی به این بنگاه ها 

کمک کند.
وی با اشاره به اینکه در بازرگانی 
خارجی عملکرد خوبی نداشتیم، تصریح 
کرد: البته انتقادهایــی هم به برخی 

سفرای ایران در سایر کشورها دارم که 
در این حوزه کم کاری می کنند و البته 
شاید هم شناختی از این صنعت ندارند. 
اما امیدواریم با همــکاری دولت این 
نقص در سفارتخانه ایران برطرف شود.

همچنیــن در ایــن رابطه بهروز 
ریاحی، مشــاور وزیر صنعت، معدن و 
تجارت با بیان اینکــه باید در بخش 
غذای حلال بیشــتر ورود پیدا کنیم، 
گفت: باید آزمایشگاه های آزمون غذای 
حلال در ایران دایر و کشتارگاه هایی 
که می تواند در اختیار این آزمایشگاه ها 

قرار گیرد، ایجاد شود.
وی با تاکید بر اینکه باید مراحل 

آزمــون در کشــور طراحی شــود، 
بیان کرد: غذای حــلال یک فرآیند 
بین المللی اســت و اکثر کشــورهای 
مســلمان به موضوع غــذای حلال و 
استاندارد غذای حلال روی آورده اند. 
در کشور ما شــورای سیاست گذاری 
غذای حلال تشــکیل شده و در حال 

فعالیت است.
این اســتاد دانشگاه با بیان اینکه 
اســتاندارد غــذای حلال، تاســیس 
آزمایشــگاه و چگونگی نمونه برداری 
و تســت غــذای حلال در دســتور 
کار قــرار دارد، اظهار داشــت: برخی 
کشتارگاه های صنعتی و سنتی در حال 

تطبیق با استانداردهای غذای حلال 
هستند اما ما باید به سطحی برسیم که 
در کشورهای اسلامی و در کشورهای 
غیراسلامی وقتی استاندارد حلال ایران 
معرفی می شــود، مصرف کننده به آن 

اطمینان داشته باشد.
ریاحی با اعــلام اینکه امیدواریم 
با اقدامات انجام شــده شاهد تصویب 
اســتانداردهای حلال ایران در سطح 
منطقــه ای و پــس از آن بین المللی 
باشــیم، افزود: استاندارد غذای حلال 
در دنیا جوان اســت و ما نیز مستثنی 
نیستیم اما کار شروع شده و امیدواریم 

آثار آن را به زودی ببینیم.

رئيس اتاق اصناف ایران:

عملکرد خوبی در بازار غذای حلال جهان نداشته ایم

یک کارشناس بخش معدن 
گفت: تنها دستاورد همایش های 
خارجی،  سرمایه گذاری  جذب 
راندن سرمایه گذاران داخلی از 
فعاليت های اقتصادی بوده است.

ســعید صمــدی در گفت وگو با 
خبرگــزاری فارس با اشــاره به ابلاغ 
تعطیلی موقت  تقاضای  دستورالعمل 
معادن در سال گذشته، اظهار داشت: 
براساس این دستورالعمل معدنکاران 
می توانند بدون آنکــه حقوق دولتی 
پرداخت کنند، تقاضای تعطیلی موقت 

معدن را به وزارت صنعت ارائه دهند.
وی تصریــح کرد: آماری در مورد 
معــادن متقاضــی تعطیلــی موقت 
منتشر نشده اســت، اما تعداد زیادی 
از معــدن کاران ایــن درخواســت را 
داشته اند، زیرا کار در معدن در شرایط 
فعلــی صرفه ای ندارد و در عین حال، 
صادرات مواد معدنی نیز با مشکلاتی 

روبه رو است.
این کارشناس معدن ادامه داد: در 
نتیجه معدنکار برای اینکه امتیازش را 
در معدن از دست ندهد، به امید بهتر 

آینده، درخواست  شدن شــرایط در 
تعطیلــی موقت معــدن را به وزارت 

صنعت ارائه می دهد.
صمدی با بیان اینکه حقوق دولتی 
معادن بر مبنای پروانه صادر شــده از 
معدنکار دریافت می شود، نه بر مبنای 
میزان برداشــت ماده معدنی، افزود: 
در شــرایط فعلی معدنکاران متقاضی 

تعطیلی موقت معدن خود هستند.
وی با اشاره به ممنوعیت صادرات 
سنگ تزئینی به عنوان یک ماده خام 
معدنی، گفت: ایــن ممنوعیت باعث 

تعطیلی بســیاری از معادن ســنگ 
تزئینی کشــور شــده و در شرایطی 
که هنوز صنایع فرآوری ایجاد نشده، 

صادرات سنگ متوقف شده است.
صمــدی بــا تأکیــد بــر لزوم 
جلوگیــری از تصمیمــات عجولانه، 
گفــت: تصمیم گیری های دولتی باید 
با توجه به شــرایط اقتصادی کشور و 

رکود حاکم اتخاذ شود.
این کارشــناس معدن در ادامه با 
اشاره به برگزاری همایش ها و اجلاس 
برای جذب ســرمایه گذاری  مختلف 

خارجــی در بخش صنعــت و معدن 
ادامه داد: بهتر است مسئولان دولتی 
اعــلام کنند که تاکنون چند ســنت 
سرمایه گذاری خارجی در بخش معدن 

توانسته اند جذب کنند.
صمــدی تأکید کرد: نــه تنها 
معدن  در  خارجی  ســرمایه گذاری 
جذب نشــده، بلکه تنها دســتاورد 
اجــلاس و همایش هــای جــذب 
ســرمایه گذاری خارجــی، رانــدن 
سرمایه گذاران داخلی از فعالیت های 

اقتصادی بوده است.

رئیس کمیته معدن خانه اقتصاد 
ادامــه داد: در بخــش معــدن، آمار 
مختلفی در خصوص اکتشافات انجام 
شده نیز منتشر می شــود، اما زمانی 
می توان به این آمارها استناد کرد که 
در مورد گواهی کشــف صادر شده و 
میزان ذخایر قطعی کشف شده، آمار 

و اطلاعات ارائه شود.
صمدی از مســئولان خواســت 
تا با ذکــر مصداق، در مــورد جذب 
سرمایه گذاری خارجی در معدن آمار 

و اطلاعات ارائه کنند.

رئيس کميته معدن خانه اقتصاد:

دستاورد جذب سرمایه های خارجی
راندن سرمایه گذاران داخلی از فعالیت های اقتصادی بود

صادرات  کنفدراسيون  رئيس 
ایران گفت: هشــت ماه از سال 
گذشته اما هنوز منابع بسته مشوق 

صادراتی محقق نشده است.
محمــد لاهوتــی در گفت وگو با 
فارس درباره وضعیت صادرات و موانع 
و مشــکلات آن اظهار کــرد: ابلاغیه 
مشــوق های صادراتی در ابتدا دچار 
اشکالاتی بود که کنفدراسیون صادرات، 
بلافاصله برای رفع آن مکاتبه ای را با 
معاون اول رئیس جمهــور انجام داد 
و در جلســه ای موضوع کاهش سود 
تســهیلات صادرات از منابع صندوق 
توسعه ملی مطرح و متعاقب آن سود 
تســهیلات این بخش از 16 درصد به 
11 درصد کاهش یافت. نرخ پرداخت 
به خدمات  مشوق صادراتی مستقیم 
فنی و مهندسی هم از شش به چهار 

درصد کاهش یافت.
وی با ابراز امیدواری نســبت به 

اینکه منابع مشــوق های صادراتی هر 
چه زودتر تخصیص یابد و به واحدهای 
صادرکننده کوچک و متوســط تعلق 
گیرد افزود: بســته مشــوق صادراتی 
مربوط به مصوبات بودجه ســال 95 
است و هشت ماه از سال سپری شده. 
امیدواریــم دولت هر چه ســریع تر با 

تامین منابع، آن را اجرایی کند.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران 
در پاســخ به این سؤال که چرا بخش 
عمده ای از صادرات کشــور وابسته به 
مشتقات نفتی و میعانات گازی است 
و در صادرات محصولات غیرنفتی نتایج 
مطلوب به دست نیامده است، گفت: 
عمده ترین مشکل صادرات غیرنفتی، 
قیمت تمام شــده این کالاها اســت. 
ضمن اینکه در بخش صادرات غیرنفتی 
اســتراتژی مشــخص و هدف گذاری 
دقیــق وجود ندارد و قانون درســت 
اجرا نمی شود و کسی هم بازخواست 

نمی کند. لاهوتی در پاسخ به این سؤال 
که در حال حاضر عمده صادرات ما به 
چه کشورهایی انجام می شود، گفت: در 
10 سال تحریم صادارت به چند کشور 
از جمله امارات، چین، عراق، افغانستان 
و ترکیه انجام می شد اما پس از برجام 
اگر چه هنوز چین و امارات در ردیف 
اول و دوم مشتریان کالاهای صادراتی 
ایران هستند اما ژاپن، کره و عمان هم 
در لیســت 10 کشور اول صادراتی ما 

قرار گرفته اند.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران 
دربــاره دیگر مشــکلات فعالیت های 
صادراتــی بیان داشــت: نــرخ بالای 
تسهیلات بانکی و مشکلات نقدینگی 
از ســال ها پیــش به عنــوان یکی از 
معضلات صادرات به شــمار می رفته 
است. این دو مقوله همواره اثر خود را 
بر تولید می گذارد و صادرات هم متأثر 
از تولید اســت. همچنین غیرواقعی 

بودن نرخ ارز در مقایسه با تورم قیمت 
تمام شــده کالاهای ایرانی را افزایش 
می دهد. بسته بندی ها و حمل و نقل 

هم نامناسب است.
لاهوتــی با تاکید بــر اینکه حل 
این مشــکلات نیازمنــد دقت نظر و 
جدیت اســت، گفــت: اجرایی کردن 
اقتصــاد مقاومتــی راه برون رفت از 
مشــکلات اقتصادی کشــور است و 
امیدواریم کــه با دقت نظر در اجرای 
ابلاغیه سیاست های اقتصاد مقاومتی 
این ابلاغیه به سرنوشــت ابلاغیه های 
قبلی دچار نشود. وی درباره وضعیت 
صادرات در دوران پســابرجام اظهار  
کرد: هنوز مهم ترین مشکل صادرات 
یعنی روابط بانکی حل نشده و شرایط 
ارتباطات بانکی بــه وضعیت قبل از 
تحریم ها بازنگشته است. اگرچه برخی 
بانک های کوچــک اروپایی ارتباطات 
مالی با ایران برقــرار کرده اند اما این 

اتفاق درباره بانک هــای بزرگ هنوز 
نیفتاده است.

در انتظار مشوق ها 
برای صادرات شيرخشک

در همین حال حسن رکنی معاون 
وزیر جهاد کشــاورزی در گفت وگو با 
فارس اظهار کرد: امسال 200 میلیارد 
برای شــیر  تومان مشــوق صادراتی 
درخواســت کرده ایم که بــا توجه به 
مضیقه مالی دولت هنوز محقق نشده 
و اگر ایــن مهم اتفاق بیفتد می توانیم 
بــرای صادرات شــیر از آن اســتفاده 
کنیم و بخشی از شیری که اکنون در 
کارخانجات تبدیل به شیرخشک شده 
را صادر کنیم. وی اضافه کرد: در پنج 
ماهه اخیر تا الان روزانه به طور متوسط 
801 تن شیر به صورت خرید تضمینی 
از دامداران خریداری شده که 90 درصد 
آن تبدیل به شیرخشــک شده است و 
بخشی از آن به خامه تبدیل می شود که 

هم در بازار داخل به فروش می رسد و 
هم صادر می شود و بنا داریم با صادرات 

آن را از چرخه بازار خارج کنیم.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی در 
پاســخ به اینکه ظاهرا نه تنها قیمت 
خرید تضمینی شــیر افزایش نیافته 
بلکه برخی کارخانه ها شــیر را در هر 
کیلــو 50 تومان ارزان تــر از قیمت 
مصوب می خرند، خاطرنشان کرد: در 
بحث شــیر یک تنش قیمتی در دنیا 
داشته ایم که باعث شده آن میزانی که 
برای صادرات شیر و فرآورده های آن 

پیش بینی کرده بودیم محقق نشود.
وی با تأکید بر اینکه در کشور ما 
بــرای آنکه بتوانیم توازن برقرار کنیم 
باید برای صادرات مازاد شیر و لبنیات 
برنامه ریزی کنیم، خاطرنشــان کرد: 
افزایش عرضه در بازار ســبب کاهش 
قیمت می شــود که با صادرات توازن 

برقرار می گردد.

رئيس کنفدراسيون صادرات ایران:

منابع بسته  مشوق صادراتی با گذشت 8 ماه از سال اختصاص داده نشد


